

Kesan negatif kongsi pandangan peribadi di media sosial

B/HAR-AN 11/1/19 MS 48

Penggunaan media sosial untuk berkomunikasi berkembang dengan pesat sejak beberapa tahun kebelakangan ini.

Kebanyakan pengkritik menyatakan pandangan dan kenyataan mereka di Facebook, Twitter dan lain-lain.

Ini mungkin disebabkan tidak

ramai yang mampu menulis, memberi komen, mahupun mengkritik dengan positif di ruang akhbar atau portal media utama, kerana tidak memenuhi kehendak 'sidang pengarang' atau tidak mendapat 'imbuhan' seperti yang diharapkan.

Mengemukakan sesuatu yang negatif atau bersuara tidak mengikut kehendak 'pengarang' tidak

salah atau tertakluk kepada pendakwaan mahkamah.

Sama ada penghantaran penerbitan anda diterima untuk siaran bergantung juga kepada pihak 'sidang pengarang' atau penerbit media.

Persoalan sama ada anda boleh didakwa atas komen negatif yang anda hantar di media sosial, bergantung kepada sama ada penerbitan mahupun kenyataan anda berbentuk fitnah, berniat buruk dan bertujuan jahat.

Rosak reputasi individu

Memfitnah membabitkan penerbitan (penerbitan) atau mengata sesuatu, mengenai seseorang yang merosakkan reputasi orang terbit.

Di samping itu, pernyataan itu mesti dikemukakan sebagai benar, tetapi, sebenarnya tidak benar. Ia juga tidak tertakluk kepada imuniti sebagai contoh, dalam hal tokoh awam.

Terdapat dua jenis fitnah, iaitu

'libel' (fitnah ditulis atau diterbitkan) dan fitnah bertuturan. Memfitnah yang membabitkan media sosial dianggap fitnah kerana kenyataan itu diterbitkan dan disiarkan.

Pertahanan terbaik terhadap tuntutan undang-undang fitnah berasaskan komen yang anda buat dalam talian.

Apa yang anda pos sememangnya benar, anda pasti akan terlepas daripada pendakwaan. Bagaimanapun, membuktikan kebenaran boleh memakan masa dan membabitkan kos yang mahal.

Jika anda dapat membuktikan bahawa kenyataan yang disiarkan hanya semata-mata pendapat dan bukan kenyataan yang digembar-gemburkan, maka mencukupi untuk diri anda tidak didakwa kelak.

Pendapat dan pandangan yang berbentuk kebenaran tidak mudah untuk dibuktikan. Mengatakan 'saya fikir' atau 'pada pendapat saya' sahaja, tidak mencu-

kupi untuk membuktikan bahawa kenyataan anda adalah pandangan mahupun pendapat.

Kenyataan mengelirukan

Sebagai contoh, kenyataan dalam talian anda berbunyi 'saya fikir jiran saya membunuh isterinya' mungkin berbunyi seperti pendapat, tetapi hakikatnya anda tentu tahu bahawa jiran anda dan membaca mungkin percaya anda mempunyai pengetahuan mengenai situasi itu, mengubah kenyataan itu dan boleh menjadi salah satu fakta berpotensi untuk diverifikasi.

Ingat, sekiranya pernyataan itu benar dan anda boleh membuktikannya, itu bukan fitnah. Memfitnah adalah seperti memanggil seseorang itu penjajah, menuduh seseorang mencuri atau mendakwa seseorang sebagai pengganas Islam.



Keratan akhbar BH pada 28 Februari lalu.

Azizi Ahmad,
Segambut Luar, Kuala Lumpur